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 المجلس الوطني الفلسطيني بيوم الأسير: نجدد التزامنا تجاه الاسرى والمعتقلين بمواصلة العمل في سبيل تحريرهم
16-4-2020 

، إليهم كورونا فيروسهذا  انتقالمن في خطر شديد الاحتلال الإسرائيلي آلاف أسير فلسطيني في سجون  5 حياةن إ المجلس الوطني الفلسطينيقال 

عقب تسجيل إصابات بكورونا في صفوف السجانين والمحققين الإسرائيليين و ،السجون تلك خاصة في ظل الظروف الصحية غير الملائمة داخل

 .الاسرى ايضا أحدمما تسبب بإصابة 

في  للأسرى نصرةعام، كل نيسان من  17في واحرار العالم  شعبنا الذي يحييه بمناسبة يوم الأسير الفلسطيني بيان أصدره في المجلسوأكد 

تحذيرات ومطالب الاحتلال سلطات تجاهل  في ظلالأسرى  يعيشهاخطورة الأوضاع التي ، على ووفاء لتضحياتهمسجون الاحتلال الإسرائيلي 

توفير ب م استجابتهاداخل المعتقلات، وعدوالإنسانية وانعدام الظروف الصحية انونية الق لالتزاماتهاالأسرى والمنظمات الدولية المختصة، والتنكر 

 .لمنع وصول وانتشار الفيروس بين الاسرى أدوات ومستلزمات الحماية الضرورية اللازمة

، الضغط على سلطات الاحتلال من أجل الإفراج عن 1949بموجب اتفاقيات جنيف لعام  لدول الأطراف المتعاقدةكافة ا واجب على المجلسوشدد 

 والأطفال القصرالنساء الاسرى سنا، الى جانب  أكبرعاما، وهو  81الشوبكي  كالأسير القائد فؤاد الحالات المرضية وكبار السن خاصةالأسرى، 

 والأسرى القدامى.

يتعرضون للموت بسبب  متهم، حيث أنهملجنة طبية دولية محايدة، تشُارك في معاينة الأسرى والتأكد من سلاللقبول ب إسرائيلالضغط على ب وطالب

 .الصحية والغذائيةصنفا من مستلزمات الأسرى الوقائية  140الإهمال الطبي المتعمد والعزل الانفرادي ومنع الفحوصات الطبية، ومنع دخول أكثر من 

حماية المعتقلين بسجون إسرائيل، في ظل العاجل ل التدخلالأحمر ومنظمة الصحة العالمية،  اللجنة الدولية للصليبمسؤولية  علىالمجلس  أكدكما 

 .تفشي كورونا، وتوفير سبل الوقاية للأسرى وتشكيل فريق طبي دولي لزيارتهم داخل المعتقلات

، النفسيو الجسديتعذيب ال ممارسة استمرار الىالى استمرار الاعتقالات اليومية في ظل جائحة كورونا وتفشي الفايروس، إضافة وأشار المجلس 

وكل ذلك وثقته المؤسسات والمنظمات الحقوقية المحلية والدولية  .آثار المرضمضاعفة معاناتهم من ل ىأجساد الكثيرين منهم، أدضعف يؤذي والذي ي

 المتخصصة وشهادات المئات من الاسرى.

تقديم ب المماطلةو همال الطبي ضدالإهم ، فسياسةفاقيات جنيف الثالثة والرابعةات التي كفلتها الصحية الاسرى حقوقإسرائيل تنتهك  ان وأكد على

 ،الثالثةمن اتفاقية جنيف (31و 13)المادتيننص من اتفاقية جنيف الرابعة و (76)حقلاً لتجارب الأدوية، تخالف نص المادة واستخدامهم لهم العلاج

من اتفاقية (81،85)د داخل السجون تخالف نصوص المواد، والازدحام الشديةلمرضى المصابين بأمراض معديعزل للأسرى اوجود غرف  عدمو

بأمراض خطيرة والمصابين  المصابينعن الأسرى على الدولة الآسرة الافراج جنيف الثالثة اتفاقية من (109)المادة  فيما توجب، جنيف الرابعة

 بجروح خطرة.

مزمنة وخطيرة  ااسير يعانون امراض (300)مريض، بينهم أسير)700(فإن هناك حوالي  ،انه ونتيجة لتلك السياسات الممنهجة وقال المجلس:

وفتاة، وأعضاء من المجلس  امرأة)41و)( طفلاً اسيرا قاصراً، 180الكلوي، وامراض القلب، وإعاقات مختلفة، الى جانب وجود)كالسرطان والفشل 

، منهم 1967داخل سجون الاحتلال منذ العام اسيرا ( 222وكانت النتيجة استشهاد ) .تحت قانون الاعتقال الإداري التعسفي أسيراً  (430)الوطني، و

 ( نتيجة التعذيب.73لإهمال الطبي، و)( نتيجة ا67)

( 118،109، 21) وادالمكما اشارت الى ذلك  الحياةمن حق الأسير أن يتم الإفراج عنه، فليس من المعقول أن يظل حبيساً مدى ن أوأكد المجلس 

، 1994من قبل توقيع اتفاقية أوسلو عام  اسيرا (26و)، اعام (30)من  أمضى أكثرفلسطينيا  ااسير (14)ان هناك  ، خاصةمن اتفاقية جنيف الثالثة

 . اعام (20)يقبعون في سجون الاحتلال منذ أكثر من  اأسير (47)إضافة إلى 

مثمنا في ، ونائل البرغوثي مروان البرغوثي وكريم يونس واحمد سعدات وفؤاد الشوبكي القادة صمود الاسرى وفي مقدمتهم وحيا المجلس الوطني 

مطالبة بإطلاق مع الاسرى الفلسطينيين و متضامنةالتي انطلقت ة دوليالو ةمحليالالوقت ذاته كافة المبادرات والحملات الاهلية والحقوقية والإنسانية 

 .سراحهم باعتبارهم أسرى حرية
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Palestine National Council (PNC): The lives of Palestinian prisoners in Israeli 

prisons are in danger with the outbreak of the Coronavirus pandemic 
 

16th of April 2020 
 

The lives of Five thousand Palestinian prisoners in the Israeli occupation prisons are in 

serious danger, PNC stated, after injuries were recorded amongst prisoners and Israeli 

jailers and interrogators, which resulted in infecting one of the prisoners, and increases the 

fears and risks of the transmission of the disease to the Palestinian prisoners, especially 

under inappropriate health conditions in Israeli prisons. 
 

In a statement issued on the occasion of the Palestinian Prisoner's Day, which Palestinian 

people and the world's liberals commemorate on 17th of April each year, PNC affirmed the 

support for the prisoners in the Israeli occupation prisons in a fulfillment of their sacrifices, 

and confronting the dangerous conditions experienced by the prisoners, where the Israeli 

occupation authorities ignored the warnings and demands of prisoners and specialized 

international organizations, and deny the legal and humanitarian obligations, the lack of 

healthy conditions in detention centers, and the lack of the Israeli occupation response to 

provide the protection tools and requirements necessary to prevent receiving and spread of 

the Coronavirus among prisoners. 
 

In light of the Corunavirus outbreak, PNC also affirmed the responsibility of the 

International Committee of the Red Cross and the World Health Organization to urgently 

intervene to protect detainees in Israeli prisons, to provide means of protection for prisoners 

and forming of an international medical team to visit detainees in detention centers. 
 

PNC also noted the continued daily arrests in light of the spread of Coronavirus pandemic, 

in addition to the continued practice of physical and psychological torture, which harms 

and weakens the bodies of many of the prisoners, which has led to double their suffering. 

All these practices were documented by specialized local and international human rights 

institutions and organizations and supported by the testimonies of hundreds of prisoners. 
 

PNC affirmed that Israel violates the prisoners’ health rights which guaranteed by the Third 

and Fourth Geneva Conventions, because the policy of medical negligence against them, 

procrastination to provide them with treatment and using them as a field for drug trials 

contradicts with the text of Article (76) of the Fourth Geneva Convention and the text of  
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Articles (13 and 31) of the Third Geneva Convention. The absence of quarantine rooms for 

the patient prisoners with infectious diseases, and severe overcrowding in prisons 

contravenes the provisions of Articles (81,85) of the Fourth Geneva Convention, while 

Article (109) of the Third Geneva Convention requires the captive State authorities to 

release prisoners with serious diseases, and those affected with seriously wounds. 
 

PNC added: As a result of these systematic policies, there are about (700) sick prisoners, 

among whom (300) are prisoners suffering from chronic and serious diseases such as 

cancer, kidney failure, heart disease, and various disabilities, besides the presence of (180) 

minor prisoners, and (41) Woman and girl, members of the PNC, and (430) prisoners under 

the Arbitrary Administrative Detention Law, altogether resulting in the death of (222) 

prisoners inside the Israeli occupation prisons since 1967, of whom (67) died as a result of 

medical negligence, and (73) as a result of torture.  
 

So PNC stressed the obligation of all signing parties on Geneva Conventions of 1949 to 

pressure the Israeli occupation authorities to release prisoners, especially sick and elderly 

people, such as the leader prisoners Fuad Al-Shobaki (81 years old), who is the oldest 

prisoner, along with women, minors and old prisoners. 
 

The prisoner has the right to be released, PNC affirmed, it is not reasonable to remain 

imprisoned for life, as indicated in Articles (21, 118, 109) of the Third Geneva Convention, 

knowing that there are (14) Palestinian prisoners spent more than 30 years in person, and 

(26) Palestinians imprisoned before signing Oslo Agreement in 1994, in addition to (47) 

prisoners have been imprisoned for more than (20) years. 
 

PNC appreciated all the local and international civil, human rights and humanitarian 

initiatives and campaigns, especially the (European Alliance in Defense of Palestinian 

Detainees) which launched the International Solidarity Campaign in several languages, 

most notably: English, French, German, Russian and Spanish. The campaign signed by 

more than 200 institutions and unions in 40 countries worldwide. Its aim is to publicize 

solidarity with the Palestinian prisoners, and demand to release them as prisoners of 

Freedom, and to save their lives, especially in light of the outbreak of the Coronavirus 

pandemic. 

 


